

La Vigilia 酒庄 / González Olsina & Vega Arquitectos

🌸 探访指数： 4.5 / 5.0 | 🍷 在葡萄园与黑色体量之间阅读酿造仪式

📖 空间故事

- **抵达顺序：** 先在葡萄园与远山之间看酒庄的水平轮廓，再沿中央轴线接近入口。建筑从远处像一条压低的深色地平线，走近后才逐步显出墙体、屋檐与中央 loggia 的厚度。
- **光影与材料：** 把 Corten 钢与暗色混凝土当作两种不同的时间尺度来观察：前者在日光中显出锈红色变化，后者吸收阴影并压低空间的亮度。晴天和傍晚尤其适合比较两种材料如何回应安第斯山景。
- **空间体验：** 从入口的开放景观进入更安静的室内，视线会从葡萄园、庭院和墙片逐渐收束到玻璃、灯具、酒桶与酿造设备。若参加酒庄的参观或品酒体验，不妨把这段由景观到生产空间的转换作为一次完整的空间阅读。
- **设计细节观赏：** 近看入口墙片的折面、混凝土表面的颗粒、Corten 钢与墙体的收口，以及灯光如何沿着室内边界展开；这些小尺度决定共同支撑了酒庄“当代圣殿”的整体构想。

👜 旅人行囊

- 📷 **绝佳体验：** 预订酒庄的导览、品酒、盲品或调配体验，从葡萄园远景开始，再进入中央轴线和室内生产空间；如果当天开放 Rope 餐厅，也可以把午餐或晚餐作为行程的收束。
- 🎨 **审美练习：** 分别从远处和入口近处拍一张不带人物的画面，比较建筑在景观中作为“线”与作为“墙”的两种状态；再观察同一面 Corten 钢在正面光和侧光中的颜色变化。
- 📷 **拍照建议：** 建筑摄影适合使用横幅构图，从葡萄园或入口轴线取景，让酒庄、低矮植被和安第斯山景保持同一条视觉关系，清晨或傍晚的侧光更能显出材

料质感。独自前往时，可将手机或小型三脚架放在入口路径边缘，用定时拍摄让自己站在中央轴线的一侧，以人物比例呈现墙体尺度，同时保留入口和山景。

-  **顺道探索：**酒庄位于乌科谷的 The Vines of Mendoza，可把参观与周边葡萄园、其他酒庄和安第斯山景串成半日或一日路线；如果安排品酒，建议将交通和住宿一起预订。

交通与住宿建议

- **交通基地：**门多萨是进入乌科谷的主要交通基地。The Vines of Mendoza 位于门多萨以南，官方资料将车程概括为约一小时；从机场或市区出发时，应根据具体接送点和路况预留更多时间。
- **到达方式：**可选择酒庄或 The Vines 提供的接送、包车或预先安排的司机。乌科谷酒庄之间距离较分散，若计划品酒，不建议依赖临时公共交通或自行驾车返程。
- **访问安排：**La Vigilia 官方网站列出导览、品酒、盲品和调配等体验，建议提前预约，并在出发前再次确认当天可进入的区域、语言和餐厅安排。
- **住宿位置：**希望把建筑和葡萄园一起慢慢看完，可以优先考虑 The Vines Resort & Spa；若更重视区域移动与预算，也可住在 Tunuyán，再以车程连接乌科谷各处酒庄。
- **探访节奏：**建议至少留出半天，把远景、入口、室内和周边葡萄园分成几个阶段观察。午后到傍晚适合看建筑外部的横向轮廓与材料色泽，室内则可顺着预约体验的节奏慢慢阅读。

 **探访建议：**把 La Vigilia 当作一次由葡萄园进入建筑、再由建筑回到土地的慢速体验；预约一场导览或品酒，把远景、材料、酿造设备和安第斯山景放在同一条观察线上。

La Vigilia 酒庄 / González Olsina & Vega Arquitectos

🌸 **Architectural Visit Index:** 4.5 / 5.0 | 🍷 **Read the winemaking ritual between vines and mineral volumes**

📖 **Spatial Story**

- **Arrival Sequence:** Begin with the winery's low profile against the vines and distant mountains, then follow the central axis toward the entrance. From afar it reads as a dark line at the horizon; closer in, the walls, roof and contemporary loggia reveal their depth.
- **Light and Material:** Read Corten steel and darkened concrete as two different measures of time. The steel changes with sunlight, while the concrete absorbs shadow and lowers the brightness of the interior. Clear days and late afternoon are especially useful for comparing their response to the Andes.
- **Spatial Experience:** The route moves from an open landscape into a quieter interior, narrowing the view from vineyards, courts and wall planes to glazing, light fittings, barrels and production equipment. If you join a tasting or guided visit, treat this shift from landscape to production as one continuous spatial reading.
- **Design Details to Notice:** Look closely at the folded entrance walls, the grain of the concrete, the junctions between Corten steel and masonry, and the way light runs along the interior edges. These small decisions support the winery's larger idea of a contemporary temple.

🛒 **Traveler's Toolkit**

- 📷 **Ultimate Experience:** Book a guided visit, tasting, blind tasting or blending experience, beginning with the vineyard view before moving

through the central axis and production spaces. If Rope restaurant is open that day, lunch or dinner can complete the sequence.

-  **Aesthetic Exercise:** Make one quiet image from a distance and another near the entrance. Compare the building as a line in the landscape with the building as a wall. Then watch how the same Corten surface changes from frontal to raking light.
-  **Photography Tip:** For architecture, use a horizontal frame from the vineyard or arrival axis so the winery, low planting and Andes remain in one relationship; early or late light will bring out the material texture. For a solo portrait, place a phone or compact tripod at the edge of the entrance path, use a timer, and stand just to one side of the central axis so your figure gives scale without losing the doorway and mountain view.
-  **Itinerary Addition:** The winery sits within The Vines of Mendoza in the Uco Valley. Pair the visit with nearby vineyards, other wineries and Andean views to build a half-day or full-day route, especially if tasting is part of the plan.

Getting There & Where to Stay

- **Arrival Base:** Mendoza is the main gateway to the Uco Valley. The Vines of Mendoza describes the drive as roughly one hour south of the city; allow additional time depending on whether you leave from the airport or the city centre.
- **Getting There:** Use a winery or The Vines transfer, a hired car with driver, or another pre-arranged service. Wineries are spread across the valley, and a planned transfer is more comfortable than relying on last-minute public transport after a tasting.

- **Booking:** La Vigilia lists guided visits, tastings, blind tastings and blending experiences on its official website. Reserve ahead and confirm the areas available to visitors, the language and the restaurant schedule before travelling.
- **Where to Stay:** The Vines Resort & Spa is the most direct base for combining the winery with the vineyard landscape. Tunuyán is another practical base if you want to move between several Uco Valley wineries with more flexibility.
- **Visit Rhythm:** Allow at least half a day for the building and its setting. Late afternoon is useful for the exterior profile and material colour, while the interior can be read more slowly as part of the booked tasting or guided experience.

 **Visit Advice:** Treat La Vigilia as a slow movement from vineyard to building and back to the land. Book a tasting or guided visit, then keep the distant view, material texture, production spaces and the Andes within one continuous line of attention.